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Raadsjournaal 14 december 2017 
Het Raadsjournaal is een tweewekelijks informatiebulletin van de  

gemeente Buren. Het is bestemd voor burger– en raadsleden. Het 

Raadsjournaal geeft onder andere inhoud aan de actieve informatieplicht 

van het college van B&W. 

Jaargang 13 

Nummer 24 

Beantwoording motie Essentaksterfte 

Bij de begrotingsbehandeling 

op 7 november 2017 nam uw 

raad een VVD-motie aan over 

de zogenoemde essentaksterf-

te. In dit artikel schrijft het 

college hoe wij hiermee om-

gaan.  

 

Wat is de situatie? 

De essentaksterfte is een be-

smettelijke ziekte voor essen-

bomen. De ziekte heeft de 

laatste jaren sterk om zich 

heen gegrepen en in heel  

Europa veel essen aangetast. 

Wij hebben daarom in sep-

tember 2016 alle ruim 6.000 

essen binnen de gemeente 

Buren geïnspecteerd op de 

mate van aantasting. Hieruit 

blijkt dat bijna 60% van de 

essen is aangetast. Het regu-

liere onderhoudsbudget voor 

bomen is niet berekend op de grote hoeveelheid extra 

snoei- en kapwerk, dat voortvloeit uit de essentaksterf-

te. 

 

Het college wil daarom de komende tijd de essen jaar-

lijks monitoren. Wanneer wij constateren dat bij een 

essenlaan 75% is aangetast, waarvan 50% matig tot ern-

stig (op de schaal licht-matig-ernstig), gaan wij over tot 

het vervangen van de gehele laan of een deel daarvan. 

 

Waartoe roept de motie op? 

In de motie roept uw raad het college op onderzoek te 

doen naar de kosten voor het ineens verwijderen en 

vervangen van alle 6.000 essen.  

 

Wat is de reactie van het college hierop? 

Uitgangspunt van ons voorstel is het worstcase scenario 

dat de gemeente Buren alle essen binnen 5 jaar moet 

vervangen. De geraamde kosten hiervoor zijn uitgespreid 

over 5 jaar, een voorziening van in totaal 1,5 miljoen 

euro. Dat betekent dat – mocht de ziekte stoppen, of 

een behandelmethode beschikbaar komen – niet de tota-

le 1,5 miljoen euro benodigd is. 

 

Ten tweede is het vervangen van 2400 gezonde essen (= 

40%) zeer lastig te verdedigen voor de meldingsplicht 

wet Natuurbescherming en de gemeentelijke kapvergun-

ning. 

 

Ten derde, het financieel voordeel dat zou ontstaan 

door het vervangen van alle essen ineens is relatief ge-

ring; maximaal 200.000 euro.  

 

Tot slot; dat 60% van de essen is aangetast, betekent niet 

dat ook 60% van de essen gekapt zal moeten worden. 

Het is zelfs mogelijk dat een deel van het essenbestand 

gespaard kan worden. We doen ons best de essen te 

laten staan, als de veiligheid dat toelaat. In dat geval val-

len de kosten lager uit dan de 1,5 miljoen euro die nu 

gereserveerd is.  

 

Het college houdt daarom vast aan de eerder vastgestel-

de koers van het jaarlijks monitoren van de essen en 

snoei of kap van bomen waar nodig. Uiteraard doen wij 

ons best de kosten daarvan zo laag mogelijk te houden. 
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Na het besluit van de raad om de provinciale- en ge-

meentelijke rotonden voor adoptie aan te bieden, is met 

de provincie overeenstemming bereikt over de voor-

waarden van de inrichting. En zijn er uitgangspunten ge-

steld voor die inrichting voor wat betreft verkeersveilig-

heid en beeldkwaliteit. Ook zijn er eisen voor de te plaat-

sen sponsorborden. 

 

In totaal gaat het om twaalf provinciale en drie gemeente-

lijke rotonden. 

 

In het 4e kwartaal van dit jaar hebben gesprekken plaats-

gevonden met de ondernemers die zich gemeld hebben 

voor de adoptie van een rotonde. Voor sommige roton-

den is gezamenlijke belangstelling. Er is belangstelling 

voor en gesprek over negen rotonden. De ondernemers 

maken nu de ontwerpen voor de inrichting. De verwach-

ting is dat die in het 1e kwartaal 2018 worden ingediend 

en beoordeeld. Daarna worden de adoptieovereenkom-

sten ondertekend en starten de uitvoeringen.  

 

Voor de vier rotonden (2 provinciaal, 2 gemeentelijk) 

waarvoor op dit moment nog geen belangstelling is, 

wordt in januari 2018 een advertentie in de Stad Buren 

geplaatst, zodat gegadigden zich kunnen aanmelden. Zo-

lang zich niemand meldt, blijven provincie en gemeente 

het onderhoud van deze 4 rotonden verzorgen. 

Stand van zaken onderhoud rotonden 

Sinds deze zomer is de gemeente met onder an-

dere welzijnspartners en inwoners bezig met het 

voorbereiden van een nieuwe visie op sociaal 

werk. Belangrijkste reden hiervoor is om de ge-

wenste resultaten en maatschappelijke effecten 

van het sociaal werk helder te krijgen zodat hier 

beter op gestuurd kan worden. In het eerste 

kwartaal van 2018 verwacht het college een con-

ceptvisie op sociaal werk aan uw raad voor te leg-

gen. 

 

Wat is de aanleiding voor een nieuwe visie? 

Eind 2016 stelde uw raad het Beleidsplan Wmo en Jeugd-

wet vast. Prioriteiten in dit beleidsplan zijn onder andere 

het centraal stellen van de (leefwereld van de) inwoner 

en meer aandacht voor preventie en (vroeg)signalering. 

De uitvoering van deze onderwerpen ligt voor een deel 

bij het sociaal werk (ook wel welzijnswerk genoemd). In 

de praktijk blijkt dat het beleidsplan Wmo en Jeugd nog 

niet voldoende houvast geeft in het bepalen van de doe-

len en prioriteiten en het monitoren van het sociaal 

werk. Kort gezegd ervaren we dat we op dit moment 

onvoldoende kunnen sturen op resultaten en maatschap-

pelijke effecten. De gemeente heeft daarom behoefte aan 

een eigen visie op het sociaal werk. Want als je wilt stu-

ren op resultaten, moet je helder hebben wat de gewens-

te resultaten zijn.  

 

Hoe komen we tot een visie op sociaal werk? 

Het sociaal werk staat in dienst van de samenleving en 

inwoners van onze gemeente. Daarom vinden we het bij 

het maken van een visie belangrijk om niet alleen als ge-

meente te kijken wat we willen, maar dit allereerst te 

bepalen met inwoners en anderen die kennis en kunde 

hebben van het sociaal werk. Daarvoor organiseerden 

onder andere groepsgesprekken met verschillende sleu-

telpersonen uit onze gemeente. We spraken met verte-

genwoordigers van dorpsverenigingen, welzijnsorganisa-

ties en andere maatschappelijke organisaties. Ook spra-

ken we met andere gemeenten en welzijnsorganisaties uit 

de regio over hun ervaringen met betrekking tot het so-

ciaal werk. 

 

Wat gebeurt er verder? 

Uit de groepsgesprekken zijn drie onderwerpen naar 

voren gekomen die van belang zijn voor de betrokkenen. 

Het gaat om een verandering van de opdrachtgever- en 

opdrachtnemersrol richting de welzijnsorganisaties, ambi-

tie voor het verder vormgeven van preventie en (vroeg)

signalering en versterking van de positie van vrijwilligers. 

De komende tijd werken we intern deze visie verder uit.  

 

In het eerste kwartaal van 2018 verwachten we de con-

ceptvisie sociaal werk voor te leggen aan uw raad. Mocht 

u nu al ideeën hebben, laat dit dan weten aan Mark Coen-

ders (beleidsmedewerker Maatschappelijke Ontwikkeling) 

via mcoenders@buren.nl. 

Nieuwe visie op sociaal werk 
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Er is een initiatief om een intensieve veehouderij aan de 

Burensestraat 2 in Kapel-Avezaath om te zetten naar een 

fourage– en mesthandel. Het gaat om het bedrijf Or-

gamebo. Het betreft een complex dossier waarvan nu 

vaststaat dat de gehele aanvraag omgevingsvergunning valt 

onder het bevoegd gezag van de provincie Gelderland.  

 

De gemeenteraad van Buren is het bestuursorgaan dat 

beslist omtrent de Verklaring Van Geen Bedenkingen 

(VVGB). U bent bevoegd deze VVGB af te geven wanneer 

u de ontwikkeling niet in strijd acht met een goede ruim-

telijke ordening. 

 

Inmiddels is een nieuw gedoogverzoek ingediend bij de 

provincie omdat de eerste gedoogbeschikking op 1 de-

cember afliep. De provincie is voornemens een nieuw 

gedoogbesluit te nemen cq. de eerste te verlengen. De 

provincie acht de ontwikkeling namelijk ruimtelijk aan-

vaardbaar.  Dit standpunt is belangrijke informatie voor 

de gemeenteraad om een goede afweging te maken inza-

ke de VVGB. 

 

Omdat er nog voorwerk verricht wordt door de provin-

cie (beter gezegd: de ODR als uitvoeringsdienst van de 

provincie) en de initiatiefnemer is het dossier nog niet 

behandelrijp om de gemeenteraad te doen besluiten over 

de afgifte van de VVGB.  

 

De verwachting is dat de ODR ook nog een bewonersbij-

eenkomst zal organiseren over laatste de stand van zaken 

in dit dossier. Wanneer hierover meer bekend is, infor-

meren wij u. 

Stand van zaken Orgamebo, Kapel-Avezaath 

Afronden dijkverbetering 
Nu de dijkverbetering Hagestein - Opheusden door het 

Waterschap is uitgevoerd zijn de wegen weer overge-

dragen aan de gemeente Buren. Wethouder De Ronde 

heeft daarvoor een beheerovereenkomst getekend. De 

uitvoering van de verbetering heeft ca. 3 jaar geduurd. 

 

De dijken zijn nu weer op hoogte en daarnaast zijn de 

volgende objecten extra geleverd:  

 Nieuwe wegconstructie (ca. 10,5 km) 

 Nieuwe 60 km drempels (24 stuks) 

 Upgrade bestaande recreatieve rustplekken / bankjes 

(2 stuks) 

 Ander type bermverharding (op 2 plaatsen grasbeton) 

 Monumentale peilschaal waar hoogte waterniveau kon 

worden afgelezen. 

 

Voor één wegvak is de renovatie nog niet afgerond. De 

Lekbandijk, tussen de Smalriemseweg in Beusichem en 

de grens met de gemeente Culemborg, krijgt in het 

voorjaar van 2018 van een nieuwe asfaltconstructie (ca. 

850 m). Het Waterschap is daarvan opdrachtgever.  

In Rijswijk moest de dijk hoger worden, maar aan beide 

zijden staan huizen aan de dijk. Daarom is hier een keer-

muur geplaatst. Op de plaats van inritten en trappen 

naar woningen zijn coupures gemaakt. Bij dreigend 

hoogwater worden deze dichtgemaakt met schotbalken. 

Vouchers voor extra huishoudelijke hulp voortgezet 
Inwoners in de gemeente Buren kunnen al langere tijd 

gebruik maken van vouchers om huishoudelijke hulp in te 

kopen. Het college heeft besloten deze regeling tot 1 ja-

nuari 2019 voort te zetten.  

 

Er zijn drie groepen inwoners die een voucher kunnen 

aanvragen:  

 inwoners die op grond van de Wet maatschappelijke 

ondersteuning (Wmo) huishoudelijke hulp krijgen, 

https://www.google.nl/url?sa=i&rct=j&q=&esrc=s&source=images&cd=&ved=0ahUKEwi-sMqd4onYAhXE8qQKHQvtDMgQjRwIBw&url=https%3A%2F%2Fned7.nl%2Fwonen%2Fextra-huishoudelijke-hulp-met-toelage&psig=AOvVaw3Zg-zX0_BurHEiH45Al991&ust=1513349993399733
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maar die (af en toe) behoefte hebben aan extra onder-

steuning die niet valt onder de hulp die ze al krijgen 

 inwoners die op grond van de Wmo huishoudelijke 

hulp zouden kunnen krijgen, maar  hier van afzien, bij-

voorbeeld omdat zij  hun eigen bijdrage te hoog vin-

den.  

 mantelzorgers die overbelast dreigen te raken. Zij kun-

nen deze extra hulp aanvragen en in de eigen thuissitu-

atie inzetten om hun huishouden te ontlasten.  

 

Eén voucher staat gelijk aan één uur hulp en kost de ge-

bruiker € 5,- per uur. De inwoner kan de voucher verzil-

veren bij één van de aanbieders voor huishoudelijke hulp, 

waarmee de gemeente een contract heeft afgesloten.  


